
Ayuntamiento de Castellón de la Plana

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER LA JUNTA MUNICIPAL DE
DISTRICTE MARÍTIM  EL DIA 26 D’ABRIL DE 2016

NÚM. i Classe de Sessió: 4/2016. Ordinària.

Dia i hora: 26/04/2016 19:30h

ASSISTENTS:

PRESIDENTA

ALICIA BRANCAL MAS COMPROMIS

VOCALS

Vecinos designados por los Grupos Políticos Municipales. 

Dª. EVA FORES CASTELL Grup Polític Municipal CSenM

Veins designats per la Tinença d'Alcaldia

LORENZO CUMBA DE LA ROSA Grup Polític Municipal COMPROMIS

Representants de Associaciones de Veins. 

DÑA. VICENTA PALAU CAMPOS AAVV EL FARO

DON CLEMENTE MIRÓ PONS AAVV EL PINAR

DON JOSE CARLOS MAS GARCIA AAVV MERIDIANO

Representants Associacions Sectoriales

DÑA  ANTONIA MIRALLES CUMBA UNION MUSICAL DEL GRAO

DON ANDRES CARRILLO VALLS AC GRUPO SCOUT

Representants de les AMPA

Dª. ALBA BELTRAN MIR AMPA. CEIP LA MARINA

SECRETARI

D. ROMAN SIMO GOMEZ

EXCUSEN LA SEUA ASSISTÈNCIA: D. RAFAEL SIMO SANCHO (PSOE), SRA MARICARMEN
RIBERA SORIANO (PSOE) i SRA CRISTINA GAVARDA ORTIN (S)

NO ASSISTIXEN: D. XAVIER GALLEN TORAN (PP)  
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Orde del dia. 

1.-  Aprovació,  si  és  procedent,  de  l’acta  corresponent  a  la  sessió  ordinària  de  la  Junta  de
Districte Marítim celebrada el dia 22 de març de 2016,

2.- Dació de Comptes de l’Ordenança de Prevenció i Control del Mosquit Tigre.

3,- Precs i preguntes

En La Sala d’Actes de la Tinença Alcaldia del Grau de Castelló, sent les 19:30 del dia 26
d’abril de 2016, sota la presidència de la Il·lma. Senyora Regidora, la senyora Alicia Brancal
Mas, es reunixen els senyors i senyores dalt assenyalats a fi de celebrar sessió ordinària de la
Junta Municipal de Districte  Marítim, amb la meua assistència com a Secretari Delegat del
Consell per a donar fe de l’acte.

Comprovat  el  quòrum d’assistència per  la Presidència es procedix  a iniciar  la sessió
passant a tractar els punts inclosos en l’orde del dia. 

1.- APROVACIÓ, SI ÉS PROCEDENT, De l’ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ ORDINÀRIA
DE LA JUNTA DE DISTRICTE MARÍTIM CELEBRADA EL DIA 22 DE MARÇ DE 2016

Declarada oberta la sessió per la  Sra. Presidenta,  es pregunta als presents si tenen
alguna objecció a la redacció de l’acta de la sessió ordinària celebrada el passat 22  de març de
2016. No havent-hi cap objecció, s’aprova per unanimitat.

2.- DACIÓ DE COMPTES ORDENANÇA PREVENCIÓ I CONTROL MOSQUIT TIGRE 

La Sr. Presidenta va informar els presents que l’Ordenança havia sigut elaborada pels
Tècnics de Medi Ambient i posteriorment havia passat al  Grup de Valoració d’Ordenances, on
s’havien presentat les sol·licituds de modificació per part d’aquells membres del Grup que havien
desitjat fer-ho. A continuació un Tècnic de Medi Ambient s’havia  encarregat d’analitzar les dites
sol·licituds i decidir quines d’elles es tenien en compte. En la fase següent, el mencionat Tècnic de
Medi Ambient havia realitzat una exposició motivada de les seues decisions. 

La Sra. Presidenta va comentar,como ja havia fet en una sessió anterior, que Castelló
havia sigut el primer Ajuntament a elaborar-la, encara que no el primer a aprovar-la, sent de fet
molt semblant  a la de nombrosos municipis.

Va explicar als presents que l’Ordenança  buscava la  necessària col·laboració veïnal, la
qual era fonamental per a l’èxit de la mateixa, segons havien coincidit els Tècnics Mediambientals
de tots els municipis, i que per a aconseguir la dita col·laboració, s’havia recorregut si no hi ha
altre remei a sancions coercitives.

Va informar també de que tant les actuacions previstes en l’Ordenança com les sancions
que  la  mateixa  preveu  en  cas  d’incompliment,  no  estan  realitzades  segons  lliure  albir  de  la
Corporació, sinó emanades de normes jeràrquiques superiors, les quals establixen les potestats
normatives i sancionadores de les Entitats Locals.
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La Sra. Beltrán va preguntar si no es podien desinsectar les clavegueram, ja que pels
forats de les trapes ixen moltíssims mosquits.

La Sra.  Presidenta  i el  Sr.  Secretari van  contestar  que  preguntarien  per  la  dita
possibilitat  als tècnics competents  ja que desconeixien si  el  dit  tractament  seria efectiu en el
clavegueram.

El  Sr. Mas va opinar que l’Ordenança no intentava solucionar el problema fonamental,
que  era la gran quantitat de mosquits que es criaven en l’herba del costat de les séquies. Es va
queixar de que se n’havia pres el camí mes senzill, el sancionar els veïns,  i que en la Marjalería
no es podia acabar amb el mosquit sense fumigar.

La  Sra. Presidenta va contestar que no és que l’Ajuntament no fumigara per que no
volguera, sinó que una norma superior, que emanava ja no de l’Estat Espanyol sinó de la CCEE,
no ho permetia

El Sr. Mas va contestar que llavors l’Ordenança no servia de res, ja que la majoria dels
mosquits es crien en les séquies on no corre l’aigua o en l’aigua que es queda en l’herba, no en
tests ni piscines.

La Sra. Palau va tornar a incidir com en passades sessions de la Junta de Districte, en el
problema de les rates en el Grau.

El Sr. Secretari, va tornar a explicar com en altres ocasions, que el tema no ere senzill,
ja que l'Ajuntament no podia ficar verí mes que en el clavegueram, on ja el ficava, i que la majoría
de les rates provenien dels solars bruts.

La  Sra. Presidenta va contestar que l’Ajuntament intenta que els solars de propietat
municipal estiguen nets, i que si hi havia algun que no ho estava els veïns estaven en tot el seu
dret de denunciar-ho, però que quant als solars privats hi havia una problemàtica diferent:

1. En  primer  lloc,  calia  notificar-li  que  el  solar  no  complia  amb  la  legalitat  vigent  i
comunicar-li que de no remeiar la dita situació se li imposarien sancions coercitives. 

2. Si  açò  no  produïa  efecte  l’Ajuntament  podia  realitzar  una  Orde  d’Execució,  que
consistia en el fet que este realitzava la neteja i repercutia el cost sobre l’infractor. En
este punt solen sorgir dos circumstàncies que agreugen el problema.

a) El propietari no permet l’accés al local, amb la qual cosa cal esperar que una orde
judicial  permeta  que  els  operaris  municipals  o  l’empresa  subcontractada,
accedisquen al mateix.

b) El propietari no té fons per a realitzar el pagament de l’Orde d’Execució o bé el solar
és propietat d’una empresa en procés concursal. Ambdós situacions produïxen el
mateix desenllaç: l’Ajuntament es queda sense cobrar.

3. La partida pressupostària per a realitzar les Ordenes d’Execució és limitada i els solars
bruts són molts.

Tot açò fa que siga un procés lent i en la majoria de les ocasions infructuós, que causa
frustració en els veïns que patixen les conseqüències de l’estat d’abandó d’estos solars. Com en el
cas dels mosquits, l’Ajuntament es troba lligat per la normativa legal que esta obligat a complir, la
qual cosa li resta operativitat i efectivitat.

La Sra. Miralles  va preguntar si el solar on fins fa uns anys es trobava la Residència del
Banc Central era de titularitat municipal, ja que  havia observat  que s’ha arreglat recentment.

El Sr. Secretari va contestar que era propietat de Port Castello.

La Sra. Beltrán va preguntar que passava amb els locals tancats, en els que no es veia
la brutícia però si els efectes que esta produïa.

El Sr. Secretari va contestar que era denunciable.
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3.- PRECS I PREGUNTES

En primer lloc el  Sr. Miró va voler fer constar la seua decepció, per que després de la
seua proposta de la passada sessió ordinària de la Junta de Districte, en la qual va proposar, sent
acceptat per unanimitat, que si algun membre tenia inquietud per algun tema que pensara que era
prou important perquè es debatera en la Junta poguera sol·licitar la seua inclusió en l’orde del dia
amb l’antelació suficient, la dita proposada no s’havia vist reflectida en l’orde del dia de la present
sessió.

El Sr. Secretari va contestar que no s’havia inclòs cap punt a sol·licitud de cap membre,
perquè el Sr. Miró havia sigut l’únic a plantejar diverses qüestions, però que cap de les quals era
un tema de debat, sinó mes bé de resposta a distintes qüestions, la majoria de les quals s’havien
plantejat ja en anteriors ocasions.

Posteriorment la Sra. Presidenta va passar a llegir la contestació (que li havia fet arrivar
el President habitual D. Rafael Simó) a les preguntes que  el Sr. Miró, havia realitzat via mail, 

1. Informació  sobre  el  Pla  d’Emergència  del  Grau  de  Castelló  (formes
d’evacuació, punts de reunió, sirenes, avisos, etc. etc.)

Es fa entrega al Sr. Miró d’un informe realitzat pel Cap de Protecció Civil, que
dóna resposta a les preguntes realitzades, així com del document que està penjat en la
web de l’Ajuntament sobre mesures d’emergència per a la població, que està en pdf i es
pot descarregar de la pròpia web per a penjar-ho en tots els centres de treball, col·legis,
associacions,  comunitats  de  veïns,  etc.  que  tinguen  inquietuds  sobre  la  seua  pròpia
seguretat en cas d’accident. (Ambdós documents han sigut remesos posteriorment, a tots
els membres del Consell i la Junta de Districte, vial mail).

La Sra. Presidenta va realitzar una ràpida lectura d’ambdós documents, i va comentar
que segons les pròpies paraules de l’autor  d’informe: “  dins de les carència que ens trobem
procedents de l’anterior gestió, la situació del Grau és del millor que hi ha, ja que els grans plans
del  Port  i  Serrallo  estan  en actiu  i  han complit  els  seus  terminis  de divulgació i  implantació,
excepte un detall pendent que depén del Port, realització de simulacre i publicació en el seu web
de recomanacions de seguretat”.

La Sra. Palau va preguntar per que no es realitzava el dit simulacre.

La  Sra.  Presidenta va contestar  que,  en primer  lloc,  la  realització  del  simulacre era
competència de Port Castelló, i en segon, ella mateixa havia estat buscant per internet i no havia
trobat cap lloc on el dit tipus de simulacre s’haguera dut a terme, principalment per la complicació
que suposava el posar d’acord amb tots els sectors d’una població, a la qual cosa calia afegir el
perill  que podia suposar per  a  tota la  població  en general  l’actuació d’aquelles persones que
ignoraren que es tractava d’un simulacre i cregueren que les seues vides corrien verdader perill.
En resum, el risc a què l’efecte pànic fera que el simulacre fóra mes perjudicial que beneficiós, era
el que frenava la seua posada en pràctica.

La Sra. Beltrán va proposar que es feren xarrades informatives, així com simulacres, per
sectors.

El  Sr. Secretari va dir que es realitzarien les gestions necessaries per a intentar dur a
terme la dita proposada.

La  Sra. Presidenta va dir que la Policia Local deuria de rebre formació sobre el Pla
d'Evacuació.

El  Sr. Carrillo va dir que faltava difusió Que la població s'assabentara de veritat que
existia un Pla d'Emergència.

2. Informació  sobre  l’estat  del  Carrer  Les  Palmeres,  qüestió  que  va  ser  ja
realitzada en la passada sessió de la Junta de Districte de  24/11/2015.

En primer lloc la Sra. Presidenta va assenyalar que el nom correcte del carrer a
què es referia el Sr. Miró és Carrer El Palmerar que és la continuació del Carrer Germans
Pinzón. Este carrer i el solar annex es troben dins de la Unitat d’Execució 81 que està per
resoldre a causa de la fallida de l’agent urbanitzador. Existixen hui en dia 4 o 5 U.E.  per
resoldre a Castelló i des de l’Ajuntament s’estan estudiant les diverses solucions que pot
haver-hi.  La valoració aproximada dels que costaria resoldre esta  U.E. en concret és
apróximadamente d’uns 500.000€. 
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La  Sra.  Presidenta va  voler  aclarir  que  en  termes  urbanístics  “resoldre”  una  U.E.
significa  recuperar-la  per  part  de  l’Ajuntament  per  a  destinar-la  als  fins  que es considere
oportú.

3. Informació del SMC sobre l’arreglament de voreres en el Camí Serradal enfront
dels comerços. El comunicat es va realitzar a l’octubre de 2016, i en la passada
sessió de la Junta de Districte ja es va preguntar sobre este tema.

La Sra Presidenta va comunicar que l’únic part del SMC a què es fa referència en
la dita acta és referent a la poda de palmeres. Després de consultar als reponsables del
SMC, l’únic part realitzat pel Sr. Miró en eixes dates és el 90351, en el que se sol·licita la
reparació d’unes voreres que tenen els taulells trencats. 

La Sra. Presidenta va informar el Sr. Miró que estos taulells són molt cars pel fet
que hi ha molt poques (l’empresa que les fabricava ha desaparegut ), i que els operaris de
les Brigades Municipals li havien informat que les que estan soltes o trencades es reparen
inmediantamente, però les que a pesar d’estar covardes, estan ferms, no se substituïxen.
A més afirmen que la causa de tanta ruptura és que la màquina del servici de neteja, per
la qual cosa s’ha sol·licitat que es netegen manualment. 

El Sr. Miró va contestar que eixe no era el comunicat a què es referia, sinó un altre en
què la problemàtica era que les arrels de dos moreres havien alçat l’emmuralle’t construït en
les voreres d’eixa zona,  i  es va comprometre a fer-li  arribar al  Sr.  Secretari  el  comunicat
original via mail.

El  Sr. Secretari es va comprometre a intentar resoldre el problema quan rebera el dit
part original.

4. Informació sobre la proposta de modificació del semàfor de la via de servici del
Cmno Serreual, enfront de la cafeteria Daki. 

La Sra. Presidenta va informar el Sr. Miró que no hi havia modificacions quant a
allò que s’ha comentat sobre el tema en la passada sessió de la Junta de Districte, açò
és, que estava en estudi per part dels Servicis Tècnics Municipals, i que quan hagueren
novetats es comunicarien a la Junta.

5. Informació  de  perquè  no  hi  ha  voreres  en  el  tram  del  Cmno.  Serreual
correspondienta  a losnúmeros 15-17.  És  un perill  ja  que molts xiquets  van
caminant cap a l’IES Miquel Peris dónes de la zona del Serreual.

La Sra. Presidenta va informar el Sr. Miró de que realitzar les voreres de tot un
carrer, com és el cas que es dóna ací, té la suficient envergadura perquè no puga ser
assumit des del contracte de manteniment, i hauria de pressupostar-se i licitar-se.

6. Sol·licitar, si estiguera disponible el pla de modificació i arreglament del Parc
del Pinar.

Des de la Regidoria de Sostenibilitat i Medi Ambient i Agricultura s’està realitzant
un pla d’usos del Parc del Pinar i ja estan contemplades certes millores que es portaran a
terme este mateix any. Este pla d’usos s’està realitzant des d’un punt de vista tècnic, i per
això no està previst passar-ho pel filtre de Participació Ciutadana. La Regidora Sara Usó
comenta que qualsevol proposta, suggeriment o inquietud que qualsevol associació tinga
respecte  d’això  pot  fer-se-la  arribar  a  través  de  la  Junta  de  Districte  o  dirigint-se
directament a la Regidoria de Medi Ambient. 

7. Informació sobre les actuacions que l’Ajuntament té previst realitzar  (si és que
n’hi ha) en el solar que ha quedat lliure junt amb el Pàrquing de caravanes.
Podria ser una zona esportiva i albergar camps de voley a l’aire lliure (en el
Grau és un dels esports amb mes influència en la societat i amb majors èxits).
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El cost (asfaltat i col·locació de pals i xarxes) seria inclús menor que el del
Pàrquing de caravanes. Per a ús lliure i sense vestuaris.

La Sra. Presidenta va informar els presents que la idea que es té actualment és
ampliar el Pàrquing d’Autocaravanes a causa de l’èxit  que esta tenint  l’actual.  Les 20
places s’han quedat insuficient. Una vegada ampliat quedarà un tros just davant de la
porta del Camp Javier Marquina, per al qual encara no hi ha planejada cap actuació. 

En un altre orde de coses, la Sra. Beltrán es queixe de les excrements i pixarrades dels
gossos i  sol·licite que l’Ajuntament prenguera cartes en l’assumpte,  i  que si  la conscienciació
cívica no funcionava que es passara a les sancions coercitives.

La Sra. Presidenta va aprofitar la sessió per a informar els presents que s’havia tingut la
idea d’homenatjar a dones rellevants posant el seu nom a les portes d’entrada del Parc del Pinar, i
animar-los que presentaren els seus suggeriments.

La Sra. Miralles va dir que el Capellà de la Parròquia de Sant Pere li havia comentat
que encara ningú del Grup de Treball de les Festes de Sant Pere'16 s’havia posat en contacte
amb el per a sol·licitar-li els actes religiosos que s’anaven a celebrar en les dites festes.

El Sr. Carrillo va dir que, a més, s’anava a realitzar un concert de campanes en honor a
l’aniversari de la instal·lació de les mateixes, i que hauria d’eixir en el llibre de festes.

El  Sr. Secretari els va suggerir  que li  feren arribar a les dues coses (agenda actes
religioses i dades celebració concert campanes), i el es comprometia a fer-ho arribar al Grup de
Treball.

El Sr. Carrillo va comentar que des de FRATER li havien preguntat perquè no hi havia
hagut llum en la via pública durant tota la setmana.

El  Sr. Secretari va contestar que no tenia notícies d’obres ni talls de llum en la zona i
que s’informaria respecte d’això.

Un membre de la Junta es queixe de que en Cmno. Serradal, concretament junt amb el
pont  que passa per  damunt  del  Riu Sec, a  mà esquerra en direcció  Benicassim,  hi  ha unes
tanques de publicitat en molt mal estat i amb perill d’afonament.

El Sr. Secretari va assegurar que s’inspeccionaria a la major brevetat.

A la  pregunta realitzada per un altre  membre sobre el  que pagarien les penyes per
muntar els cadafales, va contestar el Sr. Lorenzo dient que encara s’estava decidint el tema.

La Sra. Fores va tornar a preguntar, com en la passada sessió de la Junta de Districte,
que perquè no funcionava l’Estació Meteorològica sítia en el Planetari.

El Sr. Secretari va contestar que creia que la dita Estació no era de propietat municipal,
si no que estava allí, instal·lada per la UJI, però que es comprometia a esbrinar el perquè del
funcionament anòmal.

I sent les 21:00h de la data indicada en l’encapçalament, per no haver-hi més assumptes
que tractar, el senyor President alça la sessió, de tot  això, com a Secretari done fe i,  perquè
conste, alce la present acta que firme junt amb el Sr. President de la Junta Municipal de Districte
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